
 

KAM-juridiikkaryhmä  

 

Kokous 5/2017 

 

Paikka: Kansalliskirjasto, Reenpää-huone 

Aika: keskiviikko 6.6. klo 13.00-14.15 

Läsnä: Pekka Heikkinen, pj ja sihteeri 

            Tuula Hämäläinen 

            Petra Sormunen 

            Kimmo Levä 

            Jonas Lång 

            Outi Hupaniittu 

            Pälvi Kaiponen 

            Juha Henriksson (saapui n. 13.15) 

           

 

1. Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja 

 

2. Keskusteltiin EU:n tietosuojauudistuksen kansallista toimeenpanoa valmistelevan Tatti-työryhmän 

työstä. OKM:n edustaja Immo Aakkula vieraili 5.6. ATT-hankkeen juridisen työryhmän kokouksessa. 

Pekka Heikkinen ja Jonas Lång referoivat käytyä keskustelua. 

 

Aakkulan mukaan Tatti-työryhmä julkistaa mietintönsä vielä ennen juhannusta. Hänen mukaansa 

KAM-sektoria koskevia näkökohtia ei juurikaan ole huomioitu lakiluonnoksessa. Uuden kansallisen 

yleislain (nimeltä tietosuojalaki) valmistelu kuitenkin jatkuu syksyllä. Samoin syksyllä käynnistyy 

sek-torilainsäädännön valmistelu. Hallituksen esitys annettaneen eduskunnalle tammikuussa 2018, 

mitä ennen se lähetetään lausunnoilla. On epävarmaa, lähetetäänkö nyt kesällä julkistettavaa 

lakiluon-nosta lausunnolle. 

 

3. Keskusteltiin siitä, miten KAM-ryhmä voisi parhaiten vaikuttaa nyt jo uuden lain 

valmisteluvaiheessa oikeusministeriöön. Outi Hupaniittu kertoi, että eräs tehokas vaikutuskanava 

ovat puolueiden arkistot, joiden johtajilla on pääsy puoluejohdon puheille. Asetettiin suppea 

työryhmä (Lång, Heikinen, Hupaniittu, Sormunen), jonka tehtäväksi annettiin valmistella 

muistiorganisaatioiden käytännön tarpeista lähtevä paperi, joka toimitettaisiin 

muistiorganisaatioiden taustaor-ganisaatioiden johdolle. Tämän jälkeen muotoiltaisiin lyhyt, 

oikeusministerille toimitettava kannanotto, jonka allekirjoittaisivat kansallisten muisti-

organisaatioiden johtajat. 

 

Sovittiin, että yliopistokirjastot muotoilevat oman kannanottonsa, jonka allekirjoittajana Suomen 

yliopistokirjastojen neuvosto. Kannanotossa pääosin yhdyttäisiin muistiorganisaatioiden esittämiin 

näkökohtiin. Pälvi Kaiponen lupasi viedä asiaa eteenpäin SYN:ssä. 
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4. Keskusteltiin lyhyesti EU:n komission käynnistämästä, tietokantadirektiiviin liittyvästä kuulemisesta. 

OKM järjestämää 9.6. asiaan liittyvän kansallisen kuulemistilaisuuden. Sovittiin, että jokainen 

vastaa komission konsultaatioon oman harkintansa mukaan. 

 

5. Sovittiin, että asetettu suppeampi työryhmä toimittaa luonnoksensa jäsenten sähköpostitse kom-

mentoitavaksi vielä ennen lomia.  

 

6. Seuraava kokous sovittiin pidettäväksi  

 

tiistaina 15.8. klo 10.30-12.00, paikkana Kansalliskirjasto, Fabianian kokoushuone (Yliopistokatu 1). 

 

7. Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 14.15 

 

 

Helsingissä, 7.6.2017 

 

                                          Pekka Heikkinen 

  


